
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 

 
 
                                                                                                                                             

◦•● INFOKOUTEK, ANEB CO SE CHYSTÁ V NEJBLIŽŠÍM OBDOBÍ ●•◦ 
 

• Bohoslužby v kostele sv. Ondřeje v Pohledu: 
pátek - Štědrý den 24. 12. ve 21.00 hod. 
sobota - Hod Boží Vánoční 25. 12. v 9.00 hod. 
neděle - sv. Rodiny - Štěpána 26. 12. v 9.00 hod. 
pátek sv. Silvestra – 17.00 hod. na poděkování 
sobota 1. 1. 2022 Nový rok P. Marie v 9.00 hod. 

• Ordinace MUDr. Pučalíka bude během svátků, 23. 12., 27. 
12. a 30. 12. v provozu v běžných hodinách. 

• Knihovna – v pondělí 27. 12. otevřeno 15.30–17.30 hodin.  

• Provoz OÚ Pohled – 27. 12. 8.00-17.00 h., 29. 12. 8.00-
15.00 h., 30. 12. a 31. 12. zavřeno - voda přístupná v době 
od 7.00 do 15.00 hodin. 

• Bruslení pro občany Pohledu – plocha zimního stadionu 
v Havlíčkově Brodě je pro nás k dispozici v pátek 31. 12. od 
12.30 do 14.00 hodin. K dispozici je i šatna na přezutí. 
Doporučujeme přijít včas, abyste mohli maximálně využít 

dobu pronájmu. Hokejky, prosíme, nechte doma! Bruslení je 
pouze pro občany Pohledu a zdarma.  

• Silvestrovský ohňostroj proběhne v pátek 31. 12. ve středu 
obce, začátek v 18.00 hodin. 

• Hasiči zvou všechny na novoroční vycházku 1. 1. 2022. 
Sraz je ve 14.00 hodin u autobusové zastávky. 

• Reprezentační sportovní ples TJ Sokol Pohled se 
uskuteční 29. ledna v kulturním domě ve Stříbrných Horách. 
Všichni jste srdečně zváni. 

• POKUS pořádá 5. 2. 2022 zájezd do Vinohradského divadla 
na představení Pygmalion. Více informací uvnitř Listů. 

• Výroční členská schůze ČZS se bude konat v sobotu 19. 
února 2022. Všichni členové obdrží písemnou pozvánku. 

• Sběr starého papíru se bude konat na prostranství před 
farou 8. 1.  a poté každou první sobotu v měsíci, tedy 5. 2. a 
5. 3. 2022 v době mezi 9.00 a 10.00 hodinou. 

  Čtvrtletník 

Tel. hospodářka  20. prosince 2021 
724 189 741 
Tel. kancelář starosty  Obecní úřad Pohled 
724 189 742   úřední hodiny: 
Elektronická podatelna Pondělí  8.00 - 12.00 
podatelna@obecpohled.cz   13.00 - 17.00 
 Středa  8.00 - 12.00 
www.obecpohled.cz   13.00 - 17.00 
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ZPRÁVY ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
Vybrány jsou nejdůležitější projednávané body. Celé usnesení je uveřejněno na úředních deskách obce a zápis je k nahlédnutí na 
obecním úřadu. 

Ze zasedání 2. 12. 2021 

Zastupitelstvo obce Pohled schválilo: 

• změny cen věcného břemene podle aktuálního ceníku 
Ředitelství silnic a dálnic ČR, cenu dle znaleckého posudku, 
a to věcného břemene dle Smlouvy o smlouvě budoucí o 
zřízení věcného břemene – služebnosti č. P/ZS/21/2017 na 
akci „Vodovod Pohled“ a dále věcného břemene dle Smlouvy 
o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene – služebnosti 
č. P/ZS/19/20187 na akci „Kanalizace a ČOV Pohled“ a dle 
příslušných protokolů. 

• uzavření Smlouvy o odstranění a využití odpadů v areálu 
skládky TKO a TPO-S-OO3 Ronov nad Sázavou (1. etapa) a 
Odpadové hospodářství Ronov nad Sázavou – 2. etapa, 
mezi Obcí Pohled (původce odpadu) a Městem Přibyslav, 
(provozovatel skládky). 

• uzavření Dodatku č. 21 ke smlouvě ze dne 25. 10. 1995 
uzavřené s Miloslav Odvárka ODAS na zajištění sběru, 
výsypu a odvozu směsného komunálního odpadu, mezi Obcí 
Pohled (objednatel) a AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o. 
(zhotovitel). 

• uzavření Dodatku č. 6 Kupní smlouvy ze dne 17. 4. 2007 
uzavřené s Miloslav Odvárka ODAS na zajištění odvozu 
separovaného odpadu, mezi Obcí Pohled (objednatel) a AVE 
CZ odpadové hospodářství s.r.o. (zhotovitel). 

• uzavření Dodatku č. 2 ke smlouvě o díle ze dne 10. 9. 2007 
uzavřené s Miloslav Odvárka ODAS na zajištění sběru, 
svozu, odstranění, využití nebezpečného odpadu a 
nefunkčních elektrozařízení, mezi Obcí Pohled (objednatel) a 
AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o. (zhotovitel). 

• Obecně závaznou vyhlášku obce Pohled č. 1/2021 o 
místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství. 

• uzavření Dodatku č. 1 Smlouvy o dílo o změně zhotovitele, 
ke Smlouvě o dílo na akci „Zpracování projektových 
dokumentací domovních přípojek - Kanalizace a ČOV“, 
mezi Obcí Pohled (objednatel) a IMC projekce s.r.o. (nový 

zhotovitel). 

• přijetí finančního daru Mateřskou školou Pohled od fyzické 
osoby, Pohled, ve výši 5.540,00 Kč. 

• Rozpočtová opatření č. 18/2021.  

Zastupitelstvo obce Pohled rozhodlo:  

• o prodeji podílu obce 18/838 pozemku p. č. 1894/3, výměra 
357 m2, zahrada, v k. ú. Štoky, za cenu 1.303,60 Kč, 
fyzickým osobám, Štoky. Náklady na sepsání smlouvy, 
znalecký posudek a vklad do katastru nemovitostí hradí 
kupující. 

• o zřízení služebnosti podzemního vodovodního vedení na 
pozemcích p. č. 689/2, p. č. 689/14, v k. ú. Pohled, ve 
vlastnictví obce a zároveň schvaluje Smlouvu o zřízení 
služebnosti mezi Obcí Pohled (Vlastník) a TJ Sokol Pohled, 
z. s. (Oprávněný). 

• o poplatku za stočné pro rok 2022 ve výši 6,60 Kč/m3 vč. 

DPH. 

Zastupitelstvo obce Pohled vzalo na vědomí: 

• Rozpočtová opatření č. 17/2021 a č. 19/2021. 

• informace o realizaci a platbách akce „Pohled – kanalizace 
a ČOV, Vodovod Pohled“. 

 

PŘÁNÍ Z FARNOSTI 
Přeji Vám radostné prožití svátků Narození našeho Spasitele 
Ježíše Krista. Rozzářené oči dětí i radost z obdarování od 
druhých jsou krásným odrazem veliké Boží dobroty, kterou si 
nejen připomínáme, ale uvědomujeme každý rok. S narozením 
Ježíše v Betlémě to bylo takto... Kolikrát jsme slyšeli ta známá 
krásná slova? Chápeme správně jejich poselství pro každého z 
nás?  Jsou to slova hovořící především o Novém Životě plném 
Naděje, Lásky a Budoucnosti. Navzdory všem temnotám v 
pozadí otevřená lidská srdce naplňují mnohé velkou Vděčností. 
Přeji Vám, aby Světlo vyšlo v temnotách a mohli jste prožívat 
radost s těmi nejbližšími.                                    P. Oldřich Kučera 

 

ADVENTNÍ PŘÁNÍ SENÁTORA JANA TECLA 
Adventní čas je pro mnohé z nás nejkrásnějším obdobím roku. 
Je to čas naděje, očekávání, zrození, vzájemného obdarování, 
radosti a zejména dobročinnosti. Právě jako čas dobročinnosti 
vnímám vlastně celý letošní rok. Rád bych za aktivity vás všech, 
které náročné pandemické období přivedlo k jakékoli 
dobrovolnické pomoci, poděkoval.  
Děkuji všem, kteří byli ochotní udělat něco navíc. Třeba 
nemocnému sousedovi zajistit nákup potravin nebo léků. Stačí, 
když si uvědomíme význam slov pochopení, sounáležitost, 
tolerance a solidarita. Inspirujme se i v novém roce 
znovuzrozením dobrovolnické pomoci. 
Přeji vám, abyste v čase radostného očekávání vánočních dnů, 
dokázali načerpat energii pro podání pomocné ruky. Nemusí jít 
jen o velké činy - často stačí milé slovo, povzbuzení či úsměv k 
tomu, abychom prolomili smutek, který se v někom z našich 
blízkých nenápadně usadil.  
Vážení a milí občané obce Pohled, přeji Vám radostné Vánoce, 
přeji Vám, abyste měli důvody udržet si úsměv na tváři, a do roku 
2022 všem přeji zejména pevné zdraví. 
Váš senátor Jan Tecl   

 

 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2022 

Koleda možná nebude znít ulicemi, ale štěstí, zdraví, dlouhá léta, 
a především požehnání do roku 2022 chtějí koledníci přinést do 
vašich domovů i navzdory koronavirovým opatřením. 

O aktuální situaci a průběhu Tříkrálové sbírky v naší obci vás 
budeme informovat na www obce a ve vývěskách.                (PD) 

 

 

V podvečer 5. prosince, přes 
všechna omezení, navštívili 
děti v Pohledu i Simtanech 
Mikuláš, Anděl a Čerti. 

Čerti se těšili na neposlušné 
děti, ale naštěstí se ukázalo, 
že u nás takové nebydlí. 
Čerti odcházeli s prázdnou a 
Mikuláš společně s Andělem 
rozdávali dobroty. 

Děkujeme jim a všem 
zúčastněným, že se dětem 
postarali o tradiční zážitek. 

                                       (PD) 

  



PROJEKT VODOVOD, KANALIZACE A ČOV POHLED 

V pátek 17. 12. stavební firmy AQUASYS a VHST ukončily práce 
na stavbě. Zahájení prací v roce 2022 předpokládá firma VHST v 
ulici Nad Tratí 3. 1., firma AQUASYS v ulici Přibyslavská a V Aleji 
10. 1., subdodavatel výstavby v ulici Zahradní I 17. 1. Stavební 
práce, které byly zahájeny 6. 4. 2021 probíhají dle schváleného 
harmonogramu. Kontrolu prací provádí technický dozor stavby 
Ing. Miloš Charvát a kontrolu BOZP koordinátorka BOZP Ing. 
Pavla Lopaurová. Přes nepřízeň počasí v prosinci práce musely 
pokračovat podle harmonogramu prací, protože na něj je 
navázáno čerpání dotací z Ministerstva zemědělství ČR v 
letošním roce. Do konce listopadu bylo proinvestováno celkem 
64,252.313,88 Kč, z dotace MZe ČR bylo uhrazeno 
57,001.000,00 Kč, z rozpočtu obce 7,251.313,88 Kč. V příštím 
roce čeká obec dokončení stavby vodovodu a uvedení do 
zkušebního provozu kanalizace a čistírny odpadních vod. Postup 
připojování vodovodních a kanalizačních přípojek jednotlivých 
rodinných domů bude v jarních měsících zpracován v 
informačním letáku, který bude distribuován všem, koho se 
připojování bude týkat. Obec a stavební firmy děkují všem 
občanům za trpělivost s dopravními omezeními a stavem 
komunikací způsobených stavební činností.                          (MiK) 

 
SVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU 

Pravidelný svoz komunálního odpadu v Pohledu bude i v novém 
roce prováděn každou SUDOU středu, jak jsme byli zvyklí 
v letošním roce. Znamená to, že svoz bude proveden ve středu 
29. prosince 2021 a poté 12. ledna 2022.                              (MiK) 
 

ZIMNÍ ÚDRŽBA 

Obec provádí zimní údržbu vlastní mechanizací. Velkým a stále 
se opakujícím nešvarem je parkování osobních aut v zimním 
období na ulicích, které údržbu znemožňuje. Takto odstavená 
auta, pokud nebudou ani po výzvě majiteli z ulice odstraněna, 
nechá obec na náklady vlastníka odtáhnout. Letošní zima bude 
pro údržbu ještě komplikovanější vzhledem ke stavu místních 
komunikací po prováděných výkopových pracích.                 (MiK) 
 

OBECNÍ VÁNOČNÍ STROM 

Letošním obecním vánočním stromem je hustý stříbrný smrk 
věnovaný panem Beranem z ulice Nad Tratí. Zaměstnanci obce 
smrk pokáceli ještě před započetím výkopových prací v ulici Nad 
Tratí. Pro přesun stromu a jeho usazení před obecním úřadem je 
neocenitelným pomocníkem nakladač JCB, který tradičně 
zapůjčila společností OSIVA a.s. Přibyslav, provoz Pohled, a 
jeho obsluha, p. Vlastimil Horák. Zaměstnanci obce poté smrk 
ozdobili a připravili na rozsvícení. O krásný program se postaral 
spolek POKUS a děti z dramatického kroužku Pokustón. Obec 
Pohled děkuje všem, kteří se na přípravě vánočního stromu a na 
programu jeho rozsvícení podíleli.                                          (PD) 

 
 

 

PROVOZ KAMENOLOMU POHLED 

Společnost Českomoravský štěrk, a.s., Mokrá, provozovna 
Pohled, ukončila v letošním roce výrobu kameniva a expedici 
výrobků 17. 12. 2021. Od 3. 1. 2022 bude probíhat údržba 
technologií linky. Prodej kameniva bude probíhat od 10. do 14. 1. 
a poté od 24. do 28. 1. 2022. Výroba bude obnovena 15. 3. 2022.       
(MiK) 
 

BIOODPAD A ODVOZ VĚTVÍ 

Stejně jako minulou zimu, je odkládání bioodpadu v období od 
poloviny prosince možné na místě kontejneru na bioodpad ve 
středu obce. Zde je umístěn kontejner 1100 l hnědé barvy (typ 
stejný jako na plasty), do kterého se bioodpad odkládá až do 
poloviny března, kdy budou opět na svá místa umístěny velké 
kontejnery na bioodpad. Hnědý „zimní“ kontejner budou 
pracovníci obce dle potřeby odvážet na kompostárnu do Krátké 
Vsi k našemu smluvnímu partneru – zemědělci panu Zbortkovi. 
Větve a podobný materiál, který nepatří do bioodpadu, i nadále 
celoročně ukládejte na místo před halou vlakového nádraží v 
Nádražní ulici. Letos zde uloženou dřevní hmotu spálili 
zaměstnanci obce, z důvodu kůrovcové kalamity není možné 
zajistit seštěpkování a odvoz dřevní hmoty.                            (PD) 
 

STĚHOVÁNÍ TREZORU 

26. listopadu proběhla dlouho zvažovaná a nesnadná akce – 
přesun skoro 400 kg vážícího trezoru umístěného minimálně 60 
let v zadní kanceláři obecního úřadu na jeho nové místo, 
do místnosti archivu v přízemí budovy. Starosta a zaměstnanci 
obce, po potřebných přípravách, přesunu nábytku apod., trezor 
naložili na paletový vozík a převezli k oknu nad vchodem do 
úřadu. Pak už netrpělivě očekávali příjezd p. Vlastimila Horáka s 
nakladačem JCB, který zapůjčila společnost OSIVA a.s. 
Přibyslav, provoz Pohled. Díky šikovnosti p. Horáka byl trezor 
oknem bezpečně přenesen na zem a poté přesunut na nové 
umístění. Děkujeme společnosti OSIVA za zapůjčení techniky, 
panu Horákovi a našim zaměstnancům za bravurní zvládnutí celé 
akce.                                                                                        (PD)  

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ OBCE 

Odpady, jejich třídění a náklady na jejich svoz a ukládání jsou 
stále palčivější otázkou v každé obci. V následujících letech 
dojde k výraznému nárůstu cen za svoz a likvidaci odpadů, a to 
se dotkne peněženky každého z nás. Nová vyhláška o 
odpadovém hospodářství v Pohledu, platná od 1. 1. 2022, již 
také mírné zvýšení poplatku přináší. Jednou z mála možností, jak 
tento trend zbrzdit, je důsledné třídění. K usnadnění tohoto úkolu 
obec zakoupila tašky na třídění kovů a do každé domácnosti ji 
doručuje společně s tímto číslem Pohledských listů. V novém 
roce buďme v třídění odpadů důslednější než dosud, děláme to 
pro sebe, naše děti a naše životní prostředí.                          (PD) 
 

PROJEKT SPORTOVIŠTĚ, DĚTSKÉ HŘIŠTĚ 

Projekt, na který obec získala dotaci z Ministerstva pro místní 
rozvoj, měl být realizován dle vyjádření dodavatelů na jaře 2022. 
Oproti plánovanému termínu už v listopadu proběhla realizace 
workoutového hřiště firmou COLMEX za cenu 284.069,00 Kč. 
Také stavbu víceúčelového oploceného hřiště s umělým 
povrchem o rozměrech 34 x 16 m započala firma LINHART již v 
listopadu. Byly provedeny práce v ceně 388.630,00 Kč – terénní 
práce, drenáže, sloupy, betonové obruby a terénní úpravy. Práce 
budou pokračovat v jarních měsících pokládkou asfaltobetonové 
směsi a umělého povrchu. Nové dětské hřiště bude realizovat 
firma TR ANTOŠ na jaře.                                                       (MiK)



Z ČINNOSTI ČERVENOKŘIŽÁKŮ 
V sobotu 28. 6. 2021 vyrazil Honza Šidlák a Péťa Eis pomoci na hodonínsko lidem, kteří byli zasažení tornádem. 
V termínu 15. – 17. 10. se v Havlíčkově Brodě, v prostranství nově přestěhované hasičské zbrojnici konalo cvičení 
republikové humanitárních jednotek. Hlavní část cvičení probíhalo v sobotu 16. 10. To bylo rozděleno na dvě 
části. První dopolední část byla převážně o teorii, kde si jednotlivá družstva osvojovala například práci s 
vysílačkami, první pomoc, logistiku, krizovou komunikaci, evidenci osob, samotnou evakuaci místa neštěstí, práci 
Besipu a jiné. K ukázce byl také mobilní vůz, který používá ČČK Praha, jako zásahové vozidlo. V neposlední řadě 

bylo stanoviště Czech SAR teamu a představení jejich činnosti. Po obědě následovala prohlídka nově vystavené hasičské zbrojnice. 

V 15 hodin vypuklo simulované cvičení humanitárních jednotek. Úkolem humanitární jednotky bylo postarat se celkem o 40 osob, 
který přivezl evakuační autobus. Humanitární jednotka se musela postarat o jejich zázemí, stravu, zdraví a ubytování. Po simulačním 
cvičení následoval feedback, kde jsme celé cvičení zhodnotili. Děkuji všem členům naší MS, kteří se účastnili, jako figuranti, i jako 
zásahový tým humanitární jednotky. Pro každého zúčastněného tohoto cvičení to byla nová zkušenost. 
19. 11. Probíhalo každoroční vánoční tvoření. Tentokrát jsme tvořili vánoční svíčky. Každému z našich členů se svíčky velice podařily 
a nyní již zdobí domácnosti členů. V průběhu podzimu pokračovaly pravidelné schůzky, kde jsme přivítali nováčky do naší MS, a 
začali jsme postupně oprašovat znalosti první pomoci. Doufáme, že se pandemická situace zmírní a my se budeme moci věnovat 
první pomoci a aktivitám opět naplno. 
Děkuji Všem, kteří naší MS podporují, a to hlavně Obci Pohled a OS ČČK Havlíčkův Brod a v neposlední řadě patří poděkování také 
Vám občanům. Nesmím opomenout poděkovat Kraji Vysočina, za podporu celoroční činnosti našich dětí.  
Za místní skupinu ČČK Pohled Vám přeji krásné a radostné Vánoce, do nového roku 2022 hodně zdraví, štěstí a splněných přání.  

Text a foto Aneta Eisová 

ZAHRÁDKÁŘI 
Výbor základní organizace se nyní intenzivně připravuje na 50. 
výročí založení ČZS v Pohledu, které oslavíme příští rok. 
Nejvýznamnější akcí bude (nezhatí-li to opět nějaká epidemie) 
nepochybně výstava květin, na které chceme představit naši 
padesátiletou činnost ve fotografiích. Náš spolek bohužel nikdy 
nevedl kroniku, proto jsme se rozhodli vytvořit kroniku za pomoci 
zápisů ze schůzí, fotografií a vzpomínek žijících členů. Není to 
přirozeně snadná práce, a proto jsme vděčni za každou fotografii či 

informaci z minulých let. S kronikou seznámíme členy pravděpodobně na členské 
schůzi. 
Výroční členskou schůzi plánujeme na 19. února 2022. Doufejme, že to bude možné 
uskutečnit. Prosíme všechny členy, aby se zamysleli nad tím, čím bychom mohli naši výstavu obohatit. Každý nápad zvážíme. Rádi 
bychom příští rok opět zorganizovali nějaký tematický zájezd. Pokud tedy máte nápad, kam vyrazit, nenechávejte si ho pro sebe. 
 
V sobotu 18. září jsme zahájili letošní sezónu moštování. Tentokrát jsme ji z důvodu epidemie nemuseli předčasně ukončovat, a tak 
se moštovalo 6 sobot. Zákazníci měli ovšem letos kvůli opravě silnice na Přibyslav příjezd do obce poněkud komplikovaný. Přesto byl 
o moštování dosti velký zájem, neboť úroda ovoce byla letos dobrá. Nejvíce zákazníků přijelo o poslední moštovací sobotě 23. října.  
Tehdy bylo obslouženo 40 lidí a vyrobeno 1580 litrů moštu. Celkem se za všechny soboty vymoštovalo 5217 litrů pro 142 zákazníků. 
Ve srovnání s výsledky posledních deseti let se jedná o lehce podprůměrný výkon, ale i tak jsme rádi, že tato služba skončila letos 
mírným ziskem.  
Práce malotraktorem oproti tomu končí ztrátou vždy, nicméně i nadále chceme tuto službu zachovat. Letos jezdil s malotraktorem Jiří 
Tecl pro 14 osob. 

 Jitka Neuwirthová 

                             Všem zahrádkářům  
                           i ostatním občanům  
                                               přejeme 
                                   krásné Vánoce 
                                   a v dalším roce 
                                    pevné zdraví ! 

 



HASIČI 
Co bylo, co nebylo a co bude? 
Když jsem vloni koncem roku psala hlavně 
o tom, co nebylo a nebude, doufali jsme 
všichni, že už bude jenom lépe. Teď už 
víme, jak to pak všechno bylo… 
Různé aktivity, akce a zážitky už 
nepovažujeme za samozřejmé a jsme rádi 

aspoň za něco, co je nám dovoleno. 
Pořád ještě máme dovoleno trénovat s dětmi, v říjnu se 
uskutečnil závod požárnické všestrannosti ve Ždírci nad 
Doubravou. Výborně se na něm umístila družstva v mladší 
kategorii. Z 41 hlídek je 9. a 13. místo týmu, kde devět z deseti 
dětí běželo úplně poprvé a většinou jsou to prvňáčci, kteří ještě 
neuměli ani číst, výborný výsledek. Ve starší kategorii také 
spousta nováčků, přesto 4. a 10. místo. Nováček v dorostenecké 
soutěži jednotlivců Víťa Pavlíček mile překvapil prvním místem. 
Háňa Jůzlová získala ve své kategorii 3. místo. Děkujeme panu 
Krpálkovi za to, že děti perfektně učí střílet ze vzduchovky. Jeho 
zkušenosti a obrovská trpělivost nám zase přinesla ovoce. 
Děkujeme i rodičům dětí za všechnu podporu. Starší děti trénuje 
Jakub Vašíček a Honza Šidlák, mladší Aneta Kudlová a Veronika 
Sedláčková. Ženy a muže trénují Jakub Vašíček a Pavel 
Sobotka, veterány Milan Hejkal. 

Na slavnostním vyhlášení Rebel HB ligy jsme získali 3 druhá 
místa – v kategoriích ženy a muži a k tomu ještě 2. místo za 
nejlepší uspořádanou soutěž. Vzhledem k tomu, že jsme ligu 
pořádali poprvé, na přípravu jsme měli jen měsíc a dopravní 
situace v obci v té době nebyla vůbec jednoduchá, jsme si 
ostudu určitě neudělali. 
Na podzim jsme zorganizovali sběr železného šrotu a 
pokračovali s úpravou skladovacího kontejneru na fotbalovém 
hřišti. 
Výjezdová jednotka v letošním roce neměla žádný výjezd. V 
listopadu měli její členové školení první pomoci, metodiky a 
bezpečnosti práce. 
Kvůli vládním opatřením a aktuální situaci jsme se rozhodli 
odložit výroční schůzi na nějakou příznivější dobu. Snad už brzy 
budeme moci roznášet pozvánky. 
Po loňské přestávce Vás opět zveme na Novoroční vycházku. 
Přidat se může každý, kdo chce přivítat nový rok pohybem na 
čerstvém vzduchu. Sraz je ve 14 hodin u autobusové zastávky. 
Na závěr bych chtěla poděkovat za podporu a spolupráci Obci 
Pohled, všem našim sponzorům, fanouškům a všem ostatním 
lidičkám, kteří nám pomůžou, když je to potřeba. Děkujeme! 
Našim členům, jejich rodinám i ostatním občanům přeju klidný 
zbytek adventu, krásné Vánoce a rok 2022 prožitý ve zdraví a 
pohodě. 

Aneta Kudlová 
 

TAKTICKÉ CVIČENÍ PROFESIONÁLNÍCH HASIČŮ V POHLEDU 
Dne 16. listopadu 2021 se v obci Pohled uskutečnilo taktické cvičení 
Hasičského záchranného sboru Kraje Vysočina, jehož námětem byla 
záchrana zasypané osoby ve výkopu. Havlíčkobrodští profesionální hasiči 
využili velmi vstřícného přístupu pana starosty Ing. Milana Klementa a 
realizační firmy stavby kanalizace v obci – firmy AQUASYS, spol. s. r. o., 
kteří jim umožnili k danému cvičení využít výkopu, jež byl vyhlouben v 
rámci stavebních prací pro uložení kanalizace. Na dno výkopu o hloubce 
cca 3,5 m byla uložena plastová figurína, která simulovala částečně 
zasypaného dělníka. V 10:57 se na stanici profesionálních hasičů v 
Havlíčkově Brodě rozezněl poplach, který oznamoval záchranu osoby 
zavalené a zasypané v obci Pohled. Byť hasiči o daném cvičení věděli, 
nebylo jim známo, co konkrétně je na místě čeká. Na místo tak vyrazili s 
prvovýjezdovou cisternou a přívěsem na výdřevu a dále s technickým 
kontejnerem, který obsahuje nejrůznější nářadí pro vyprošťování osob. 
Předmětem cvičení zároveň bylo i ověření dojezdových časů, a proto 
hasiči k dané události jeli jako ke skutečné (nicméně trochu volněji). Po 
příjezdu na místo byla zjištěna jedna zasypaná osoba ve výkopu. Úkolem 
hasičů bylo zjistit stav zasypané osoby a zajistit výkop tak, aby bylo 

možné do výkopu vstoupit a začít pracovat na stabilizaci a vyproštění zavalené osoby. Výkop v místě závalu byl stabilizován 
prostřednictvím pažení z dřevěných trámů a desek v kombinaci s hydraulickými, či mechanickými, podpěrami. Po zajištění výkopu na 
jeho dno slezli dva hasiči, kteří poskytli první pomoc zasypané osobě a zároveň prováděli její odhrabávání a další stabilizaci výkopu, 
následně byla osoba uložena do nosítek a vyzvednuta prostřednictvím ostatních příslušníků jednotky, kteří byli na povrchu, čímž bylo 
cvičení ukončeno. Hasičský záchranný sbor Kraje Vysočina tímto děkuje všem účastníkům, kteří se podíleli na přípravě a průběhu 
tohoto cvičení. 

Milan Málek, HZS Kraje Vysočina 

 
KLUB DŮCHODCŮ 
Končí rok 2021. Bohužel se nenaplnily naděje, že se zlepší 
pandemická situace. Vlastně celé jaro i začátek léta se 
nedoporučovalo setkávání více lidí. Až na podzim se tato 
omezení trochu uvolnila. V září jsme stihli zájezd na zámek 
Doudleby nad Orlicí. Krásný den jsme si moc užili. 
Tradiční „Mikulášská“ ukončila letošní schůzky Klubu. Moc 
děkujeme vedení Mateřské školy v Pohledu, že pro nás připravilo 
představení dětí, tentokrát na videu. S malým dárkem od dětí z 
MŠ a Klubu jsme se rozešli. Pořád si udržujeme naději, že se 
situace zlepší a že se vrátíme k tradičnímu setkávání. 
Chceme popřát všem lidem krásné svátky vánoční a do nového 
roku jen všechno dobré, hlavně zdraví a pohodu. 

Marie Machová 
 

MYSLIVECKÝ SPOLEK POHLED 
Na členské schůzi spolku 18. 7. 2021 bylo projednáno 
odstoupení členů výkonného výboru, předsedy Luboše 
Neubauera, místopředsedy Josefa Nimmertondla, mysliveckého 
hospodáře Ing. Oldřicha Vopršala, ekonoma Vladimíra Staňka a 
ukončení členství ve spolku Jiřího Polreicha z Kyjova. 

Opatrovníkem spolku byl již dříve ustanoven Krajských soudem 
v Hranci Králové advokát JUDr. Ing. Michael Šefčík, který řídil 
zasedání členské schůze a volbu chybějících členů výkonného 
výboru. Zvolen byl předseda Josef Nimmertondl, místopředseda 
Jiří Žák, mysliveckým hospodářem Josef Neuwirth ml., 
ekonomem Vladimír Staněk, členem výboru Milan Novotný. 
Aktuálně má myslivecký spolek 25 členů. 
COVID 19 omezil podzimní spolkovou činnost zrušením První 
leče v Dlouhé Vsi a Poslední leče ve Stříbrných Horách. Počet 
honů v naší honitbě se snížil pouze na hony 11. a 30. 12. Ostatní 
činnost myslivců, odstřel, přikrmování a péče o zvěř, nejsou 
omezeny. 
Poděkování patří za dlouholetou činnost mysliveckému 
hospodáři Ing. Oldřichu Vopršalovi a bývalým členům výkonného 
výboru za práci pro fungování spolku. 
Všem členům spolku, příznivcům myslivosti a občanům přeji 
jménem MS Pohled v novém roce hodně štěstí, pevné zdraví a 
krásné zážitky v honitbě, kterou užívá náš myslivecký spolek 
Pohled. 
Myslivosti zdar.                                                 Josef Nimmertondl 



ZE SOKOLÍHO HNÍZDA 

Podzimní budování našeho sokolského hnízda se neslo v duchu dobudování hrubé stavby skladů, její zakrytí. 
Vytyčené cíle se povedlo splnit jen částečně. Zbývá dodělat krytina, ale to až na jaře. Přes zimu zatlučeme okna a 
dveře, zatopíme a budeme uvnitř připravovat přesun zavlažovacího systému. 
13. listopadu se konala volební členská schůze. Na ní si členská základna zvolila nový:  
výkonný výbor - předseda: Michal Sobotka; místopředseda: Miroslav Krpálek; ekonom: Šikner Lukáš; členové 

VV: Sobotka Lukáš, Moučka Jan, Sehnal Radim, Hospodka Jan, Růžička Jan ml., 
kontrolní komisi - předseda: Vaněk Tomáš; místopředseda: Jůzl Daniel; člen: Hospodka Lukáš, 
rozhodčí komisi - předseda: Sobotka Karel; místopředseda: Pospíchal Vlastimil; člen: Růžička Jan st. 
A tým 
Po výhře v Havl. Borové jsme ztratili 2 body doma s Tisem za remízu 1:1. Poté jsme jeli do Lučice a ta nás posadila zpátky na zadek 
a prohráli jsme 3:1. Domácí výhra 4:0 nad posledním Antonínovým Dolem byla povinnost. Cesta autobusem do dalekého Pacova 
byla pro nás něčím novým a prvních 10 min jsme byli ještě v autobuse a prohrávali 2:0. Po snížení na 2:1 jsme hned dostali třetí gól. 
Gól před pauzou s Pacovem zamával a ve druhé půli bylo na hřišti jasně vidět, kdo chce vyhrát. Pohled. Výhra 5:3 a cesta domů byla 
krásná. Následoval zápas o první místo doma s Lípou. Výhra 3:1, výborný týmový výkon a zasloužený posun na první místo. 
Následovala výhra na Brodským céčkem v Brodě 7:2 a podzim jsme zakončili jarní předehrávkou s brodským céčkem doma a výhra 
8:2. Nyní je pauza a od ledna se začíná se zimní přípravou. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Horní řada zleva: Eis Josef, Král Tomáš, Drlík Marek, Slanař Petr, Hospodka Lukáš, Hospodka Jakub 
Prostřední řada zleva: Henek Jakub, Henek David, Homola Daniel, Sobotka Michal, Svoboda Karel, Zelenka Jan, Hospodka Jan 
Dolní řada zleva: Růžička Jan, Siebenbűrger Petr, Bořil Jan – kustod, Lukáš Sobotka – bývalý předseda klubu, Polák Jiří – trenér, 

Pospíchalová Dana – vedoucí, Krpálek Miroslav, Krpálek Pavel. 

 
29. ledna se uskuteční Reprezentační sportovní ples TJ Sokol Pohled v kulturním domě ve Stříbrných Horách. Všichni jste 
srdečně zváni. 
Výkonný výbor TJSP přeje všem svým členům, příznivcům, ale i ostatním obyvatelům obce Pohled klidné prožití Vánočních 
svátků a do nového roku hodně štěstí, zdraví a rodinné pohody. 

Text a foto Jan Růžička ml. 
 
 
STARÁ GARDA 
Stará garda ani v této nelehké době nezahálí. Na sklonku srpna jsme opět jako každý rok vyrazili na čtyřdenní soustředění, tentokrát 
do Orlických hor do Zdobnice na chatu Douravanka. I když nám nepřálo počasí, stihli jsme odehrát turnaj ve stolním tenise, v 
pétanque a několik zápasů v nohejbalu. Po celé podzimní období se každou neděli scházíme při fotbálku, kde pilně zvyšujeme svou 
fyzickou a psychickou kondici všech příchozích. Během měsíce října jsme odehráli dvě přátelská utkání s týmem Staré Gardy Česká 
Bělá. 8. 10. jsme na našem stadionu remizovali 4:4 a na oplátku nás Česká Bělá pozvala 27. 10. na svůj „pažit“. Toto utkání bylo z 
naší strany fotbalovější a zaslouženě jsme vyhráli 3:1. Příchodem prosince se naše fotbalové umění přesunulo do haly jedné z 
havlíčkobrodských základních škol.  
Nejenom fotbalem je Stará garda živa, jako jeden z hlavních motorů se neustále podílíme na dokončení zázemí našeho fotbalového 
stánku a okolí hřiště. 
Dovolte mi, abych vám jménem Staré gardy popřál klidné vánoční svátky a do nového roku hodně zdraví, štěstí, úspěchů a 
spokojenosti. 

Miroslav Krpálek 
 
 



 
 
 
 
 
 
 

 
VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
Letos jsme ještě v Pohledských listech neseznámili čtenáře 
s novými občánky narozenými v minulém roce. Nyní tedy plníme 
tento dluh. Vítání občánků se kvůli protiepidemickým opatřením 
konalo místo obvyklého dubnového termínu až v červnu. 

Jakub Rázl s maminkou Žanetou Balounovou a otcem Zdeňkem 
Rázlem   
 

Hana a Martin Luňáčkovi s dcerou Karolínou  
 

Meda Plesingerová s maminkou Annou Mothejlovou a otcem 
Tomášem Plesingerem 

  Kateřina a Petr Slanařovi se synem Oliverem 

Lucie a Roman Fialkovi s dcerou Eliškou 

 

Markéta a Tomáš Manlíkovi se synem Vojtěchem 
 

Leoš Hanold s maminkou Paolou Razo Claro a otcem Vítem 
Hanoldem 



 

POKUS, POKUSTÓN 
Ohlédnutí za uplynulým rokem je tak trošku 
rozpačité, přesto si však můžeme říct: “V 
rámci možností a covidových opatření, 

jsme dělali, co jsme mohli.“ 
Za Pokustóny – naše benjamínky, jsme moc rádi, že jsme při rozsvěcení 
vánočního stromečku konečně mohli odehrát pásmo „Mějte se rádi“. Na malé 
herce jsme velmi hrdí, protože dokázali, že i přes pauzu, ve které nemohli 
vystupovat, že se nestydí, umí artikulovat, chovat se a vystupovat před 
diváky. 

 
Děti v druhé půlce roku budou dál pracovat na svých pohádkách a doufáme, 
že se je podaří odpremiérovat během léta. 
Dospěláci z Pokusu se pustili do studování divadelní situační komedie, jejíž 
název prozatím neprozradíme.  
Již při zájezdu do Národního divadla jsme slíbili všem účastníkům další zájezd 
do některého z pražských divadel. A podařilo se. 
5. února 2022 chystáme zájezd do Divadla na Vinohradech na divadelní 
představení Pygmalion, které obsahuje vše, co patří k nezapomenutelnému 
diváckému zážitku. Je to krásný a vtipný příběh, obrovská a krásná, variabilní 
scéna, bohaté kostýmy, hvězdné obsazení. Máme protekční vstupenky – do 
středu hlediště 1. – 5. řada. Začátek představení je v 19 hodin. Do divadla se 
pojede samozřejmě autobusem, který odjede ve 14 hodin od Obecního úřadu 
v Pohledu. Vstupenky je možné si zamluvit u Václava Čermáka na mobilním 
čísle 737 267 259. Cena vstupenky pro členy POKUSu je 400Kč, pro nečleny 
650 Kč. Pro vstup do divadla je nutné se řídit aktuálními 
protiepidemiologickými pravidly. V současné době to znamená – mít s sebou 
platný certifikát o bezinfekčnosti, a to ve formě tištěné nebo v mobilu, pokud 
nastanou jiná pravidla, samozřejmě budeme informovat. 
Hra Pygmalión 
Londýnský profesor fonetiky Henry Higgins, si zamane, že pouliční 
prodavačku květin Lízu Doolittlovou, vyjadřující se otřesným jazykem 
trhovkyně, přetvoří v dámu, která svými způsoby (výslovností i vystupováním) 
obstojí i mezi těmi nejvyššími společenskými vrstvami. Rozhodnutí, učiněné 
částečně z plezíru a v sázce s přítelem plukovníkem Pickeringem, má však 
pro Higginsův život nečekané dopady – neboť zcela proměněn jejich 
vzájemným zápolením neodchází pouze „objekt experimentu“ Líza, ale 
samotný její vychovatel. 
Jde o odvěký a stále se opakující příběh o zápasu mezi mužem a ženou, z 
něhož – mají-li spolu navázat skutečný vztah – nikdy nemůže vzejít jediný 
vítěz.  
Hrají: Šárka Vaculíková, Jan Šťastný, Tomáš Töpfer, Libuše Švormová, Naďa 
Konvalinková, Svatopluk Skopal, Marek Lambora, Eva Režnarová, Jana 
Kotrbatá, Dominick Benedikt, Jiří Žák, Jan Battěk, Lukáš Kofroň a další. 
Všem našim členům, divákům a přátelům si dovolujeme touto cestou popřát 
pohodové a klidné vánoční svátky a do nastávajícího roku 2022 pevné zdraví 
a nervy, a také spoustu malých či velkých událostí, které vyčarují úsměv na 
tváři a ze všedních dní udělají dny sváteční. 

 

INFO Z MATEŘSKÉ ŠKOLY  
Letošní školní rok jsme započali s menším počtem 
dětí, přijali jsme malé i starší, a tak jsme se 
společně mohli dát do aktivit spojených s 
docházkou do mateřské školy, jak my říkáme „se 
učit“. 
Jako tradiční start v novém školním roce bylo 
plavání, které bylo letos ovlivněno velkou 
nemocností dětí, a tak se stalo, že jsme některé 
dny kurzu museli zrušit. Děti do bazénu vozí 
objednaný autobus, který platí mateřská škola ze 
svého rozpočtu. Dvakrát jsme využili odvoz 
hasičským autem, což bylo pro děti velké zpestření. 
Čertovská besídka pro seniory v tomto roce 
proběhla s nemalou změnou, děti vystoupily pro 
babičky a dědečky tak trochu virtuálně, ale i tak 
měly úspěch. Malé dárečky jsem za děti a kolektiv 
školy předala já osobně, s přáním pevného zdraví v 
novém roce. 
Konec kalendářního roku je pro náš kolektiv také 
časem, kdy se rozloučíme s naší kolegyní 
Věruškou, která odchází do důchodu, přejeme 
mnoho pohody a zdraví. Zároveň jí patří velké 
poděkování za její obětavou práci. 
Vánoční čas a Ježíšek neodmyslitelně patří k sobě, 
a jestli bude v naší mateřské škole pod naším 
stromečkem nadílka? To si budeme muset ještě 
chvilku počkat. 
Přejeme krásné svátky vánoční, pohodu a hlavně 
zdraví v novém roce 2022. 

Leona Čermáková, ředitelka školy 
 

 
 

 

 

 

 

                                                                                Text a foto Yvonna Kršková 
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